
Zápis ze 195. zasedání Rady ARAS 

Termín a místo konání: 14. 2. 2023, 17:00, Edison Filmhub 

 

přítomní: Radim Špaček, Alena Derzsiová, Vojtěch Filčev, Vít Janeček, Roman Kopřivík a Dan 

Wlodarczyk 

hosté: Tomasz Wiński, Tereza Vejvodová 

 

1. Schválení programu schůze. 

2. Pásmo přednášek - Další přednáška byla potvrzena na 13. 4. 16:30 na FAMU, lektorka Katarína 

Tomková se bude věnovat tématu Dárková služba: Jak správně prezentovat svůj projekt? 

3. Iniciativa "Za lepší ČT" -  Vít Janeček komunikoval s odborníky z oblasti audiovize (pan Volek, 

Štětka) ohledně detailů. Sestavujeme informativní dopis a návrhy možných otázek, pro rozeslání 

různým institucím.  

4. Vyhodnocení první schůzky „ARAS@TV“ se zástupci ČT – schůzka splnila očekávání, otevřela 

debatu o různých tématech a upozornila na ty, kterým se nyní ČT i autoři mohou podrobně 

věnovat. Na tomto odkazu můžete podat svůj námět do ČT https://www.ceskatelevize.cz/vse-o-

ct/podavani-nametu-a-projektu/programova-poptavka/  

5. Příští setkání z pásma ARAS@TV bude s TV NOVA a je potvrzeno na 27. 3. 17:00 na FAMU, účast 

potvrdil Michal Reitler, ředitel vývoje.  

6. Přítomnost ARAS na festivalech – MFF Jeden Svět právě vybírá hosty z řad asociace do své 

panelové diskuze o duševním zdraví filmařů.  

7. Výzkumný grant MK Status umělce – vyúčtování odevzdáno 31. ledna. Nyní sestavujeme 

tiskovou zprávu s výsledky dotazníkového šetření.  

8. ARAS byl přijat za člena Sekce kulturního a kreativního průmyslu při Hospodářské komoře. Dan 

Wlodarczyk hovořil o první schůzce této sekce, které se za ARAS 31. 1. zúčastnil. Při sekci jsme 

podpořili veřejný dopis Hospodářské komory "Společná výzva k zapojení odborných asociací do 

příprav zákona proti dezinformacím", adresovaný ministru vnitra. Na Radě jsme se shodli, že 

podporujeme postoj ministerstva kultury a poradce pro kinematografii Michala Šaška ohledně 

včlenění herního průmyslu do SFKMG, kdy zapojení herního průmyslu má být podmíněno 

schopností sektoru odvádět do fondu parafiskální poplatky. Tento postoj budeme zastávat i v 

rámci sekce KKP při HK.  

9. Radim Špaček se 14. 2. za ARAS zúčastnil Shromáždění delegátů Hospodářské komory hlavního 

města Prahy.  

10. Radim Špaček shrnul schůzky poradní skupiny MK pro transformaci SFKMG (13. a 26. 1.) – 

diskutují se hlavně finančně právní aspekty transformace (rozpočtové limity projektů, zvýšení % 

filmových pobídek,…). Příští schůze je sjednána na 23. 2., za ARAS se zúčastní opět předseda 

Radim Špaček.  

11. Rada obdržela nové znění společného memoranda ARAS & APA. Po konzultacích a předběžném 

schválení Radou bude text memoranda rozeslán členům s požadavkem do 7 dnů dát vědět 

případné výhrady a připomínky, s těmito se Rada vypořádá a schválí finální znění textu, který 

může být následně za ARAS podepsán.  

https://www.ceskatelevize.cz/vse-o-ct/podavani-nametu-a-projektu/programova-poptavka/
https://www.ceskatelevize.cz/vse-o-ct/podavani-nametu-a-projektu/programova-poptavka/


12. Radní hlasovali o přijetí nové členky Natálie Císařovské (garanti za ARAS: Jan Rendl, Martin 

Kohout, Tomáš Kratochvíl): všichni přítomní hlasovali PRO, paní Císařovská byla přijata za členku 

ARAS.   

13. Radní hlasovali o přijetí nového člena Tomáše Hlaváčka (garanti za ARAS: Tomáš Kratochvíl, 

Martin Kohout, Jaroslav Kratochvíl): všichni přítomní hlasovali PRO, pan Hlaváček byl přijat za 

člena ARAS.   

14. Radní hlasovali o přijetí nového člena Lukáše Csicsely (garanti za ARAS: Tomáš Wiński, Šimon 

Holý, Tereza Vejvodová): všichni přítomní hlasovali PRO, pan Csicsely byl přijat za člena ARAS.   

15. Radní hlasovali o přijetí nového člena Tomáše Janáčka (garanti za ARAS: Tomáš Wiński, Šimon 

Holý, Tereza Vejvodová): všichni přítomní hlasovali PRO, pan Janáček byl přijat za člena ARAS.   

16. Radní hlasovali o přijetí nového člena Luboše Kučery (garanti za ARAS: Tomáš Wiński, Šimon 

Holý, Tereza Vejvodová): všichni přítomní hlasovali PRO, pan Kučera byl přijat za člena ARAS.   

17. Radní hlasovali o přijetí nového člena Jana Vejnara (garanti za ARAS: Tomáš Wiński, Šimon Holý, 

Tereza Vejvodová): všichni přítomní hlasovali PRO, pan Vejnar byl přijat za člena ARAS.  

18. Radní hlasovali o přijetí nového člena Jana Vonta (garanti za ARAS: Tomáš Wiński, Šimon Holý, 

Tereza Vejvodová): všichni přítomní hlasovali PRO, pan Vont byl přijat za člena ARAS.   

 

RŮZNÉ:  

 Vojtěch Filčev domlouvá schůzku s Asociací hereckých agentů, kde by se mohla projednat 

forma budoucí spolupráce.   

 

Příští Rada ARAS je svolána na 20. 3. 17:00 na FAMU (U4, 2. patro)  

 

 

Zápis pořídila Zuzana Martincová 


